
Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 
T.a.v. mevrouw de minister Van der Wal - Zeggelink. 
Postbus 20401.  
2500 EK Den Haag. 
https://www.internetconsultatie.nl/wildlijst/b1 

 
 
Hengevelde, 18 mei 2022 
 

Betreft: zienswijze ontwerpbesluit wijziging van de Regeling natuurbescherming en de 

Omgevingsregeling in verband met het landelijk niet openen van de jacht op de wildsoort konijn en 

het niet openen van de jacht op de wildsoort haas in de provincies Groningen, Limburg en Utrecht. 

 

Geachte Minister van Stikstof en Natuur, 

Ik (27) ben samen met mijn vader (56) verantwoordelijk voor 65 hectare bejaagbaar grondgebied in 

de provincie Overijssel. Dit is van generatie op generatie overgegeven. We zitten aangesloten bij 

WBE Hof van Twente. Als kleuter ben ik al met mijn opa mee op jacht geweest over dezelfde 

gronden. Ik heb veel van mijn opa en vader mogen leren over het beheren van verschillende 

biotopen en inheemse soorten.  

Met deze zienswijze wil ik reageren op uw genoemde consulatie.  

De overweging de jacht te sluiten voor zowel het konijn (landelijk) als haas (provinciaal) vind ik 

onredelijk. De onderbouwing voor het sluiten van de jacht op deze soorten is zeer zwak. De telling 

volgens Telganger (vrijwilligers SOVON BMG) geeft geen goed beeld van de werkelijke wildstand in 

de 12 provinciën.  

Een jaar geleden hebben wij als jachthouders een warmte beeld camera aangeschaft voor het tellen 

van de wildstand. Wat ons meteen opviel was dat er een half uur na zonsondergang meer soorten en 

grotere getalen wild op de akkers en weilanden rusten/foerageren dan overdag zichtbaar zijn. Ook 

zien wij de laatste jaren een sterke toename van zowel haas als konijn in ons jachtgebied. Door 

kennis die ik van mijn opa en vader heb verkregen weet ik wat een gezonde hazenpopulatie inhoudt. 

Het gehele jaar wordt de wildstand met jagers in de omgeving gemonitord, om vervolgens wanneer 

het jachtseizoen opent, deze populatie terug in (gezonde) stand te brengen/houden. Dit betekent 

ook dat wij in ons jachtgebied akkerranden zaaien, houtwallen snoeien, gefarceerd maaien, 

uilenkasten te plaatsen, met drones reekalfjes en weidevogels zoeken en zorg voor dragen en, 

kraaien en vossen (schadelijk wild) beheren. 

https://www.internetconsultatie.nl/wildlijst/b1


 

Figuur 1: Akkerrand als biotoop beheer, mengsel met name voor patrijs 

 

Door de inzet van onder andere het boven genoemde zijn er al verschillende nesten van: wulpen, 

grutto’s, kieviet, patrijs, fazant, torenvalk, steenuil, kerkuil, buizerd, enz. gevonden. Door het terug 

schalen van bejaagbare soorten zijn we sterk geneigd om ook onze inzet voor de natuur te minderen. 

Door het gebruiken van de juiste gegevens voor uw besluit kunt u zien dat er een gezonde wildstand 

is in ons jachtgebied. Deze gezonde wildstand geeft ons voldoende waardering voor ons werk als 

jager en nodigt ons uit extra aandacht te geven voor de natuur binnen ons jachtgebied. Echter zou 

deze inzet afnemen als er besloten wordt vanuit hogerhand de jacht op konijn en haas te verbieden.  

Naast de kennis van de regio en overgenomen kennis van mijn voorouders heb ik uiteraard ook een 

uitgebreide jachtcursus gevolgd. In deze aanvullende cursus heb ik het belang van de jacht mogen 

inzien. Ook ben ik naast jager een veehouder. Ik zie met eigen ogen wat de genoemde wildsoorten 

aan schade kunnen aanrichten op het land (vraatschade) maar ook indirect aan het vee. Om een 

voorbeeld te noemen, elk jaar hebben wij dieren die we moeten afvoeren die lijden onder Listeria. 



Een bacterie die in de grond voor komt. Wanneer deze grond in het voer terecht komt door 

bijvoorbeeld het zand uit een konijnenhol, worden dieren 9 van de 10 keer ziek met de dood als 

gevolg.  

Omdat wij het wel belangrijk vinden dat er inheemse soorten blijven bestaan doen wij ook ons 

uiterste best om de konijnen populatie een handje te helpen. Zo vangen we het gehele jaar door 

konijnen om ze te enten tegen de veelvoorkomende ziektes om zo de populatie ook beter weerbaar 

te maken. Ook weet elke jager dat de konijnenstand buitengewoon snel kan herstellen van een 

mogelijke ziekte uitbraak onder soortgenoten. Het gevolg hiervan zijn grote schades aan 

landbouwgewassen. De keuze tot afschot bij schade dient aan de jager te zijn. Omdat hij de populatie 

in combinatie met schade het best in zicht heeft.  

 

Figuur 2: Jonge konijnen in eigen tuin tegen de stal 12-05-2022 

 

Ik verzoekt u het wetsvoorstel het verbieden van beheersing van de haas en het konijn door middel 

van jacht niet verder in procedure te brengen.  

 

Met vriendelijke groet,  

 

Clint Veelers 

 

 


